
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Geacht college,  
 
Op basis van de nieuwe cijfers van het overheidsplatform Zicht op Ondermijning blijkt dat bijna 1 op 
de 10 aanbieders van zorg via een persoonsgebonden budget een strafblad heeft. Daarnaast blijkt dat 
aanbieders met een strafblad veel hogere bedragen declareren.  
Zorg voor kwetsbare inwoners moet altijd beschikbaar zijn en betaalbaar blijven. Het pgb is een mooi 
instrument voor mensen die de regie over hun eigen zorg willen behouden. Desalniettemin wordt het 
pgb ook door criminelen gezien als inkomstenbron, veelal voor andere, ondermijnende, activiteiten. 
Kwetsbare inwoners ontvangen dan niet de zorg die zij nodig hebben.  
Binnen de gemeente Zoetermeer zijn er 60 zorgaanbieders met een strafblad, zo’n 7,2% van de totale 
pgb zorgverleners in deze gemeente.  
 
De fractie van de PDvZ heeft de volgende vragen aan het college: 
 

• Is het college op de hoogte van de bovenstaande door het platform Zicht op Ondermijning 
geconstateerde gegevens?  Heeft de gemeente in beeld om welke zorgaanbieders het gaat? 
Zitten hier ook zorgaanbieders bij die Zorg in Natura leveren? 

• Zoja, heeft dit inmiddels tot maatregelen geleid en welke zijn dit?  

• Heeft het college voldoende toezicht op de kwaliteit van de geleverde zorg van alle 
aanbieders? Is er bij de genoemde 60 aanbieders sprake van meer gedeclareerde zorg ten 
opzichte van de andere zorgaanbieders? 

• Welke preventieve maatregelen, dan wel beleidsregels, heeft het college om mogelijk 
misbruik van pgb te signaleren?  

• Worden nieuwe zorgaanbieders bij het aangaan van een zorgovereenkomst uitgebreid 
gecontroleerd op een strafblad of andere risico’s die erop kunnen duiden dat de zorg 
onrechtmatig of kwalitatief onvoldoende zal zijn?  

• Zo nee, is het college het met de PDvZ eens dat het in de PGB-zorg, een sector waar weinig 
toezicht is, ongewenst is dat mensen met een strafblad deze zorg aanbieden?  

• Maakt het college hier ook al gebruik van de wet Bibob om de achtergrond van bedrijven en 
personen met wie zaken wordt gedaan te screenen? En zo nee, is het college bereid dit ook te 
gaan doen (in navolging van andere gemeenten)  

• Werkt het college samen met andere instanties om mogelijk misbruik van pgb’s te 
signaleren? Heeft de gemeente in zicht welke risico indicatoren er zijn op mogelijk misbruik? 

• Welke repressieve maatregelen zet het college in om onrechtmatige zorgaanbieders aan te 
pakken?  

 
Namens de Partij Democratie voor Zoetermeer, 
 
Tamara Haak 
Raadslid 




